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§ 47 Mötets öppnande

Ordförande förklarade mötet öppnat.

§ 48 Val av justerare

Mikael Broman valdes till justerare.

§ 49 Incheckning

Var och en checkade in.

§ 50 Halvårsekvivalenterna och MUCF rapport om unga som varken arbetar 
eller studerar (UVAS)

Mikael Holmlund redovisade halvårsekvivalenterna där det går att se en positiv utveckling 
för allåkommuner utom två i Umeåregionen. Styrelsen lyfte fråga om att det är viktigt att 
sprida denna statistik till fler än det idag görs. Mikael Holmlund berättade dä bland annat 
om en stor artikel i Västerbottens Kuriren för cirka ett år sedan.

Katarina Hansson återgav kortfattat rapporten om Unga som varken arbetar eller studerar. I 
rapporten trycker man på vikten av att investera i unga och inte se dem som kostnad. Att 
inte satsa på unga är en kortsiktig besparing som kan leda till framtida kostnader inom hela 
välfärdssystemet. Umeå är en av de 10 kommuner som har lägst andel UVAS.
Rapportförfattarna lyfter särskilt att framgångsfaktorer är att göra mer än vad lagstiftningen 
säger och att ha en god lokal samverkan.

Styrelsen godkände rapporterna.

§51 Överenskommelse/Verksamhetsplan och budget

Mikael Holmlund föredrar förslag till Överenskommelsen/verksamhetsplan och budget för 
2024. k föredragningen fokuseras på förändringar jämfört med föregående år.

Under diskussionen yrkade Försäkringskassan att de önskar en översyn av 
Samordningsteamen i kranskommunerna med utgångspunkten om arbetet går att göra 
effektivare.

Gällande budgeten föreslog styrelsen att anta budgeten med att avvakta effektueringen av 
den post som gäller psykologförstärkning på Vuxentorget till det finns klarhet i om



Samordningsförbunden i Norra Norrland beviljats stöd för projektet SÖKA av Svenska ESF 
rådet.

Strategiska samverkansgruppens rekommendation: Styrelsen rekommenderas att besluta 
enligt förslag.

Beslut: Styrelsen beslutar att anta förslaget på Överenskommelse/verksamhetsplan för 
2024. Styrelsen beslutar också att anta budget för Samordningsforbundet 2024 - 2026, men 
då ESF rådet ännu inte tagit beslut för projektet SÖKA effektueras inte den del av budgeten 
om förstärkt psykologresurs på Vuxentorget första halvåret 2024. Vid positivt besked från 
ESF rådet effektueras även den budgetposten.

Under 2024 görs eri Översyn av samordningsteam enligt yrkande från Försäkringskassan.

§ 52 Mötesplan för 2024/Årshjul

Mikael Holmlund föredrag förslag på motesplan/årshjul för 2024.

Beslut: Styrelsen antog motesplan/årshjul för 2024.

h § 53 : Pröjektskiss omställningsarbete sjukskrivna Umeå kommun

Umeå kommuns personaldirektör har presenterat en skiss för hur man i framtiden vill arbeta 
- med sitt interna omställningsarbete gällande sjukskrivningar. Det finns nu nya möjligheter 
' att arbeta med omställningsfonden inom ramen för det nya avtalet Kom - Kr. Förslaget är 
. en skiss om bland annat skulle omfatta att använda Samordningsförbundets

.medlemsorganisationer som en lösning i omställningsarbetet senare fas. Umeå kommun är 
också intresserad att ta del Samordningsförbundets kunskaper när det gäller att bygga upp 
organisation för samverkan. Den frågeställning som styrelsen fick att ta ställning till var om 
Samordningsforbundet kan/vill vara med och arbeta fram ett projektförslag.

Styrelsen var positiva till idén då det utgör ett intressant område där det finns 
utvecklingspotential. Vidare var den samlade uppfattningen att det ännu är för vagt beskrivit 
för att ha en absolut uppfattning och att det ligger något utanför Samordningsförbundets 
uppdrag. Dock ställde man sig positiv till att delta med den kunskap som förbundet besitter i 
organisationen för att ta fram en projektbeskrivning. Förbundschefen fick därför i uppdrag 
delta i den arbetsgrupp som kommer att kallas samman.

§ 54 Infor dialog med kranskommunerna

Sedan två år tillbaka genomför Samordningsforbundet dialog med kranskommunerna. 
Dialogen har byggts på den statistik som analysgruppen tagit fram årligen och genomförts i 
de av kranskommunerna som varit intresserade. I fjol genomfördes den i tre av fem 



kranskommuner. Dialogen har varit uppskattad men från de deltagaren kommunerna har 
man önskat ett bredare deltagande och från högre nivå inom kommunen. Under denna punkt 
spelade också arbetsförmedlingen in möjligheten av att breda dialogen om även de var med 
på en mer strategisk nivå.

Styrelsen diskuterade frågan och var överens om att det borde vara Kommunstyrelsen som 
står som inbjudande part och att dialogen sker på ett strukturerat sätt där både förbundschef 
och arbetsförmedlingschef deltar. Dialogen hålls lämpligen under april-maj månad.

Mikael Holmlund och Andreas Olofsson fick i uppdrag att ta fram ett förslag på upplägg att 
skicka till kranskommunerna.

§ 55 Nuläge - Nationella nätverket for Samordningsforbund - NNS

Peter Vigren rapporterade om det arbete som sker inom NNS. Peter rapporterade bland 
annat om den verksamhetsplan som tagits fram med tre tydliga verksamhetsområden, 
strategisk påverkan, uppföljning, utvärdering och analys samt medlemsnytta.

Peter rapporterade också om att NNS hade en punkt på den Norrlandsträff som anordnades i 
Gävle i mitten av november.

Vidare rapporterade Peter om NNS årsmöte som genomfördes med en framåtsyftande anda 
och där besluts togs om en ny serviceavgift motsvarande 3,5 promille av förbundens 
tilldelning. Mötet beslutade enligt styrelsen förslag men ett tak lades in om en maxavgift 
motsvarande som högst en ökning om 30 tkr.

Styrelsen godkände rapporten.

§ 56 Kort rapport från medarbetarnas grupparbete under KUR-dagen

I början på oktober arrangerade Samordningsförbundet en stor inspirationsdag för de cirka 
230 chefer och medarbetarna som är verksamma inom den arbetslivsinriktade 
överenskommelsen som antagits av styrelsen. Under dagen genomfördes bland annat ett 
stort grupparbete med fokus på kärnfrågor i samverkan. Katarina Hansson föredrog exempel 
från de grupparbetarna för att ge styrelsen en bild av de utmaningar som medarbetare ser i 
samverkan.

Styrelsen godkände rapporten.

§ 57 Avstämningsenkät att upptäcka våld

I april beslutade styrelsen att en avstämningsenkät ska göras gällande regeringsuppdrag att 
upptäcka våld. Enkäten är nu genomförd och Katarina Hansson återrapporterade dess 



resultat. Bland annat visar enkäten på att det finns fortsatta briser hur medarbetarna upplever 
sig ha kunskaper att arbeta med frågan i samverkan. Ett annat utvecklingsområde var hur 
man ska arbeta med våldsutövare. Enkäten visar också på att majoriteten av cheferna önskar 
ett fortsatt stöd av Samordningsförbundet, bland annat vad gäller utbildningar.

Styrelsen godkände rapporten och gav kansliet i uppdrag att ta fram en plan för det fortsatta 
arbetet tillsammans med Strategiska samverkansgruppen.

§58 Övriga frågor

Julbord
Tidpunkt för julbord beslutades till tisdag den 19/12. Plats meddelas vid senare tillfälle.

Distansmöten
Styrelsen beslutade att från och med nästa sammanträde använda Teams för det som vill 
delta via distans vid styrelsen sammanträden.

§ 59 Utcheckning

Var och en checkade ut.

§ 60 Mötet avslutas

Ordförande förklarade mötet avslutat.


